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Seniorbofællesskabet Hjorteparken 
Fællesmøde nr. 18 

 
 
Dato: 26 september 2023  Sted: Fælleshuset  Kl. 19:00 
 
Referent: Merete 

REFERAT 
 

1. Fællessang, vi synger en sang fra højskolesangbogen: Vi sang ”Det lysner over agres felt”.  
 

2. Valg af dirigent: Jette blev valgt 
 

3. Valg af referent: Merete blev valgt 
 

4. Godkendelse af dagsorden: Dagsordenen blev godkendt 
 

5. Godkendelse af referat Fællesmøde nr. 17 den 15.03.2023: Referatet blev godkendt  
 

6. Sidste nyt fra bestyrelsen 
1. Kort statusorientering siden sidst fra formanden: Bjarne henviste til, at 

referaterne fra vores bestyrelsesmøder var så fyldest beskrevne, at der var ingen 
grund til at gentage os selv. 

2. Orientering ang. energiforbrug i Hjorteparken: Se vedlagte dokument ”Status 
vedr. de fremsendte forbrugsregnskaber vedr. varme og varmt vand for 2022.” 
Efter dokumentets punkt 1 og 2 kommenterede Bjarne ved mødet, at Lars Gissel 
fra DAB under hele forløbet har været med på sidelinjen og er blevet bedt om at 
se på Brunatas svar til os. Dokumentets punkt 3. Omhandler Pers spørgsmål til 
bestyrelsen af 24.07.2023 som han ønsker taget op på fællesmødet. 
Spørgsmålene er i dokumentet beskrevet som Pers notat, bemærkning 1 til 17 og 
er besvaret af bestyrelsen. Under mødet var der kommentarer til nogle af 
punkterne, disse er beskrevet her i referatet.  Under mødet var der følgende 
kommentarer til Pers bemærkning 1. Per syntes, at det er skørt vi smider så 
meget energi ud i systemet fra vores solceller. Arne kommenterede, at vi kunne 
overveje at batteri opsamle den overskydende energi fra solcellerne. Kirsten 
kommenterede at måske kunne den overskydende energi kobles op til El- biler. 
Bjarne viste for bedre forståelse en tabel der omhandlede ”Energiomkostninger i 
HP til fordeling 2020-2022” denne tabel er vedlagt referatet. Kommentarer til 
Pers bemærkning 4. Der var modtaget forskellige svar fra Vølunds operatører 
vedr. tilslutning af el-patroner til anlægget eller ej, til henholdsvis Bjarne og Per. 
Bjarne følger op på dette for at se hvad der er op og ned i deres forskellige 
forklaringer. Kommentarer til Pers bemærkning 6. Kjeld forklarede hvordan 
prisen regnes ud og viste en oversigt over ”Brunata forbrugsfordeling af energi” 
denne oversigt er vedlagt referatet. Kommentar til Pers bemærkning 9. På mødet 
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blev det forslået at Per tog en snak med Kjeld. Kommentar til Pers bemærkning 
16. Bjarne vil klage til DAB over behandlingstiden contra den korte tidsfrist for 
indsigelser vedr. energiregnskaber. 
Kims mail fra 04.09.2023. Bestyrelsen har modtaget en mail fra Kim ligeledes 
omhandlende energiforbrug. Spørgsmål fra Kim og svar fra bestyrelsen er vedlagt 
som dokument til referatet. Spørgsmålene er beskrevet 1-7. I forbindelse med 
spørgsmålene fra Kim spurgte Arne om parkeringslysene og stibelysningen var 
med i EL regnskabet. Bjarne svarede, at det var lagt ind som en udgift i 
fælleshuset. Arne spurgte om disse udgifter kunne trækkes ud fra vores 
fællesudgifter. Det kan de pt. ikke da vi ikke har installeret målere der konkret 
registrerer dette forbrug. Jonna kommenterede at der fandtes en BBR-formular 
for reduktion af energiomkostninger. Bjarne og Kjeld ville tage en drøftelse med 
Jonna for at høre nærmere. 

 
7. Sager og indkomne forslag til drøftelse og behandling: 

1. Fremlæggelse og drøftelse af oplæg til revideret husorden (bestyrelsen): 
Husordenen blev vedtaget med stort flertal ved håndsoprækning. 

2. Drøftelse og prioritering af ”Hjorteparkens ønskeliste”. Der var enighed om at 
udskyde ønskelisten indtil videre. Arne orienterede at DAB havde oplyst, at vi for 
nuværende havde 241.963kr at gøre godt med. 

3. ”Tryghed, trivsel og fællesskab” oplæg v. visitationsudvalget: Kirsten 
orienterede, at de i visitationsudvalget havde diskuteret emnet og havde taget 
afsæt i de værdier som vi i sin tid var flyttet ind på i Hjorteparken og læste 
værdierne op. Af bløde værdier gør vi mange ting af hjertet, hvor vi kommer 
hinanden ved med vores gruppers mange initiativer. De hårde værdier hvor 
hjernen rammes kan være lidt vanskeligere, de 2 skal supplere hinanden. Vivi, 
Karin, Jonna, Arne og Kirsten mente at hvad der var presserende lige nu var 
følgende forslag: 

1. Hvert hus laver en aftale med et andet hus om en nøgle 
2. Vi skal sikre at alle bofæller får vores kommunikation (forslag, at lave et 

skema og sætte på opslagstavlen hvor folk kan krydse af, hvad de har 
behov for. 

3. Appel om, at der køres stille og roligt ind og ud fra på stamvejen 
4. Indkomne forslag til drøftelse på fællesmødet (Bilag - Lars Schnoor): Bestyrelsens 

svar på Lars ‘es spørgsmål er følgende: ad 1) Det har ingen betydning om 
bestyrelsen konstituerer sig 5 dage efter valget. Arne kommenterede, at han 
havde en aftale med DAB om, at han havde ret til at kontere som han plejede i 
samarbejde med den ny kasserer til det formelle, var i orden.  Ad 2) Bestyrelsen 
er indforstået med at der står webmaster på bestyrelsesmedlemmet. Ad 3) Der er 
intet i vejen for, at en valgt kasserer kan have en medhjælp. Rent 
forsikringsmæssigt ligger ansvaret hos det valgte bestyrelsesmedlem/kasserer. Ad 
4) Suppleanter er for hele bestyrelsen. Ad 5) Bestyrelsen består af 5 
bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter. Suppleanterne deltager i bestyrelsens 
arbejde men har ikke stemmeret.   

8. Valg af medlemmer til udvalg: 
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1. Valg til Udeudvalget: Følgende blev genvalgt eller valgt.  Glennie, Jonna N, 
Susanne B, Annette, Kirsten. - Glennie orienterede at Furesø kommune i 
samarbejde med Hessel Bækgaard vil forære Hjorteparkens2 røn, 1 bærmispel, 1 
hyld og et mirabeltræ. 

2. Valg til Fælleshusudvalget: Alle i FHU ville gerne fortsætte: Anni, Hanne, Jette, 
Marianne og Merete. 

3. Valg til Visitationsudvalget: Alle i udvalget fortsætter. Kirsten M, Jonna, Vivi, Arne, 
Karin. 

 
9. Pause – 15 min. – kaffe og kage 

 
10. Valg af medlemmer til grupper, herunder kort orientering (hvad, hvem, aktuelt) fra: 

1. Bygningsgruppen: Frank fortalte at der var skiftet gummilister der hvor de fejlede 
noget. Der var et spørgsmål om hvornår der bliver skiftet filtre. Det kommer snart 
sagde Frank. 

2. Fest- og Kultur gruppen: Susanne E. orienterede om, at der var møde den 10. 
oktober vedr. Mortens aften 

3. Kældergruppen: Jørgen orienterede om, at det var deres ansvar at holde kælder 
og cykelskur rent og brugervenligt. Jørgen opfordrede derfor til at de cykler og 
motorcykler der ikke blev brugt, blev fjernet. Jørgen orienterede ligeledes at der 
var sat en afskærmning om lyset i køkkenet for at det ikke skal ”gå ud”.  

4. Flaglauget: Intet. 
5. Cafegruppen: Jonna orienterede at der var 1368 kroner i ”kagekassen” og onsdag 

den 11 oktober har vi fernisering.  
6. Læseklubben: Susanne B orienterede vi er 14 medlemmer i klubben (flere er 

velkomne). Den sidste bog vi læste og diskuterede var ”Kvinden der samlede 
verdenen” Næste møde er 4. oktober 

7. Kreagruppen: Anni orienterede om at det går fint. 
8. Musikgruppen: Jan orienterede om at pt. havde de 4 numre på programmet.  
9. Gavekassen: Birgitte orienterede om at alt går fint og at vi har penge nok til 2024.  
10. Webmaster: Kjeld orienterede, at vi har snakket om sikkerhed og back up for 

Hjemmesiden. 
11. Gymnastikgruppen: Jette orienterede at det går fint og at flere er velkomne.  
12. Sportsgruppen:  Intet 
13. 3B for mænd: Kjeld orienterede at 3B gruppen laver julefrokosten igen i år. Og 

julefrokosten bliver den 1. december  
14. Renovation: Arne fortalte en sød historie om Birgitte der havde skældt fremmede 

ud, der dumpede deres affald i en af vores stationer. Birgitte afleverede skraldet 
til rette vedkommende i nyttehaven med en skide balle. Vedkommende er ikke 
set siden.  

15. Drivhuslauget: Intet. 
16. Evt. 

a. Bordtennis: Lars S. vil gerne have gang i vores bordtennis og efterlyste at 
sportsgruppen satte en seddel op hvor man kunne melde sig til. 
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b.  Øl til fri afbenyttelse: Jette har købt for mange øl og er bange for at de 
bliver dovne. Der er derfor øl i køleskabet til gratis afbenyttelse. 

 
11. Næste fællesmøde.  

1. Fællesmøde – 8. november 2023 kl. 19.00 
2. Julemøde: Ikke afklaret endnu. 

12. Eventuelt.: Følgende bilag er vedlagt dette referat 
1. Dagsorden Fællesmøde nr.18-2023 pkt.6.2 Orientering ang. energiforbrug i 

Hjorteparken. – status vedr. de fremsendte forbrugsregnskaber vedr. varme og 
varmt vand for 2022.  

1. Svar vedr. Pers notat fra 24.07.2023, 3 sider. 
2.  Svar vedrørende Kims mail fra 04.09.2023, 1 side. 
3. Tabel med energiomkostninger i HP til fordeling 2020 - 2022. 1 side. 
4. Brunatas forbrugsfordeling af energi. 1 side. 
5. Hjorteparkens energiforsyning (sådan beregnes Hjorteparkens 

energiforbrug). 1 side. 
6. Lars ‘es brev 1 side 

 
 

 
 
 
 
 
 
 


